
Protokół Nr VI/2015 z VI Sesji Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 28 maja 2015 roku 
 
 

Lubawka, 2015.05.28 
 

Protokół Nr VI/2015 
z VI Sesji Rady Miejskiej w Lubawce 

która odbyła się w dniu 28 maja 2015 roku                                 
w sali obrad Urzędu Miasta w Lubawce (ratusz – parter). 

 
 

Czas trwania sesji w godz. 1400 do godz. 1715 
Sesja była filmowana przez LUB-SAT Lubawka, TV Kamienna Góra. 
 

Ad. 1. Otwarcie obrad 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Lubawce W. Zabiegło na podstawie art. 
20 ustawy o samorządzie gminnym otworzyła obrady VI sesji. Poinformowała, 
że w sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu rady 
wynoszącego 15 radnych stanowiło quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji. Następnie przywitała Burmistrza, Skarbnika Gminy,  
radnych powiatowych, radcę prawnego Urzędu, kierowników Referatów Urzędu 
Miasta oraz jednostek  organizacyjnych, przedstawicieli mediów, prasy, a także 
gospodarzy sesji radnych. Lista obecności  radnych  stanowi  załącznik  nr 1, 
lista obecności zaproszonych gości załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

Ad.2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, że radni otrzymali porządek 
obrad. Zapytała czy radni zgłaszają wnioski.  
Radny Artur Sarzyński wnioskował o wprowadzenie zmian w czwartym 
punkcie porządku obrad: „Interpelacje i zapytania radnych” lub po drugim 
punkcie porządku obrad: „Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad”, celem 
udzielenia głosu mieszkańcowi miasta Lubawka Panu Rafałowi Kogut. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia 
porządku obrad ze zmianami. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
15 radnych 7 głosami „za” przy 4 głosach „przeciw” i 4 głosach 
„wstrzymujących” wyraziła zgodę na udzielenie głosu Panu Rafałowi Kogut 
w czwartym punkcie porządku obrad: „Interpelacje i zapytania radnych” oraz 
przyjęła porządek obrad ze zmianami. 
 

Zatwierdzony porządek sesji: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z IV i V sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
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7. Informacja z wykonania budżetu za 2014 rok.  
− opinia RIO, 
− sprawozdanie Burmistrza Miasta Lubawka z wykonania budżetu, 
− informacja o stanie mienia komunalnego, 
− dyskusja, 
− uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok. 
8. Absolutorium dla Burmistrza Miasta Lubawka 

− opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej, 
− opinia RIO, 
− uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Lubawka absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za rok 2014. 
9.  Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

a)  wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości 
zabudowanej, 

b) wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości będącej w użytkowaniu wieczystym, 

c) uchwalenia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na lata 2015 - 2018, 
d) wyboru delegata do Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Nysa, 
e) wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Lubawka w 

Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania Kwiat Lnu z siedzibą w 
Lubawce w okresie programowania 2014 – 2020, 

f) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2015, 
g) uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lubawka. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
12. Zamknięcie obrad VI sesji.  
 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z IV i V sesji  
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poinformowała, że protokół z IV sesji  
Rady Miejskiej wyłożony był w biurze rady. Dodała, że każdy radny, przed sesją 
ma możliwość zapoznania się z protokołem i do protokołu wnieść swoje uwagi. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło w obecności 15 radnych 
15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach, „wstrzymujących” 
głosująca jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie przyjęła protokół 
z IV sesji  Rady Miejskiej. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poinformowała, że protokół 
z V sesji  Rady Miejskiej wyłożony był w biurze rady. Dodała, że każdy radny, 
przed sesją ma możliwość zapoznania się z protokołem i do protokołu wnieść 
swoje uwagi. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło w obecności 15 radnych 
15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach, „wstrzymujących” 
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głosująca jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie przyjęła protokół z V sesji  
Rady Miejskiej. 
 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych 
Mieszkaniec miasta Lubawka Pan Kogut powiedział, że Burmistrz 
E. Kocemba oraz radni popierający budowę stadionu przedstawili swoje 
argumenty przemawiające za przebudową stadionu,  jednakże mieszkańcy nie 
wiedzą z jakich powodów pozostali radni sprzeciwiają się tej inwestycji. 
Powiedział też, że Przewodnicząca Rady wspominała tylko o rewitalizacji 
budynków komunalnych jednakże pomoc przy remontach wymienionych 
budynków nie jest skierowania do wszystkich mieszkańców i finansowana jest 
przez podatników. Ponadto wspólnoty mieszkaniowe zaciągają kredyty aby 
remontować swoje budynki, ponieważ Gmina właścicielom tych budynków 
w żaden sposób nie pomaga. Zapytał jak rezygnacja z budowy stadionu ma się 
do wspierania budownictwa jednorodzinnego. Podkreślił, że budowa stadionu 
jest gwarancją rozwoju Gminy, za którym są młodzi mieszkańcy Gminy. Dodał, 
że mieszkańcy zorganizowali nieformalne referendum i budowę stadionu 
poparło 1 200  mieszkańców. Powiedział też, że mieszkańcom Gminy należy się 
konkretne wyjaśnienie dlaczego część radnych nie wyraża zgody na budowę 
stadionu. 
Radny Mariusz Głód przekazał na ręce Przewodniczącej Rady W. Zabiegło 
listę popierająca  budowę stadionu z 1 171 podpisami.  
Radny Artur Sarzyński: 

• poinformował, że pobocza drogi wojewódzkiej są zarośnięte i poprosił 
Burmistrza E. Kocemba o interwencje w tej sprawie w Generalnej 
Dyrekcji Dróg i Autostrad, 

• zwrócił się do Burmistrza E. Kocemba z prośba o przygotowanie 
krótkiego opisu jak wyglądała historia gruntu po byłym zakładzie Watra 
oraz w jaki sposób grunt został przekazany i za jaką kwotę. Na jaką sumę  
obecny właściciel wycenił nieruchomość i jakie środki wyda PGK 
„Sanikom” na wykupienie części gruntu na planowaną inwestycję. 

Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Garbień: 
• powiedziała, że Burmistrz E. Kocemba w przyszłym roku szkolnym 

zamierza zlikwidować wszystkie zajęcia dodatkowe dla dzieci tj. 
rytmikę, gimnastykę korekcyjną oraz logopedę i zapytała jak 
pozbawianie dzieci dodatkowych zajęć ma się do budowy stadionu, 

• zapytała czy prawdą jest, że boisko wielofunkcyjne w Chełmsku Śląskim 
będzie otwarte tylko na potrzeby szkoły i nie będzie dostępne dla 
młodzieży w godzinach popołudniowych, 

• czy od nowego roku szkolnego planowana jest reorganizacja na 
stołówkach szkolnych. 

Radny Jan Włodarczyk zapytał:  
• czy Burmistrz E. Kocemba planuje spotkanie z mieszkańcami Lubawki 
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w sprawie transportu kruszywa z Okrzeszyna, 
• czy Burmistrz E. Kocemba wyraziła zgodę na transport kruszywa 

drogami gminnymi. Nadmienił, że dużo mieszkańców uprawia sport 
w Kruczej Dolinie i taki transport byłby uciążliwy, 

• kiedy i kto posprząta działkę, która kupiła Gmina, ponieważ tam znajduje 
się dużo eternitu i śmieci. 

Radny Andrzej Ptaszkowski zapytał: 
• radnych powiatowych czy będzie remontowana droga do Okrzeszyna, 
• Burmistrza E. Kocemba  czy planowany jest remont drogi gminnej 

w Błażejowi i Okrzeszynie i w jakim terminie zostaną posprzątane drogi 
po akcji zima. 

Radny Alfred Bagiński: 
• zapytał radnych powiatowych w jakim terminie zostanie wyremontowana 

droga powiatowa w Starej Białce, 
• powiedział, że radni nie są przeciwni budowie stadionu lecz proponują 

wykonanie remontu mniejszym nakładem finansowym. 
Radny Mariusz Głód: 

• wnioskował o zarezerwowanie jednego dnia  pracy stomatologa 
wyłącznie dla dzieci, 

• zgłosił, że na ulicy Wodnej nie ma przejścia dla pieszych. 
Radny Andrzej Lubieniecki zgłosił, że: 

• na ulicy Pocztowej w Chełmsku Śląskim uległ zniszczeniu mur oporowy 
w rzecze, 

• ruiny znajdujące się na Rynku w Chełmsku Śląskim stwarzają zagrożenie 
dla przechodniów i wnioskował o zajęcie się sprawą. 

Radna Aldona Ochmańska zapytała czy Gmina posiada środki na wykonanie 
przyłączy wodociągowych w Miszkowicach. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odniosła się do wypowiedzi Pana Kogut 
i powiedziała, że młodzi ludzie którzy głosowali za wyborem Burmistrz 
E. Kocemba oraz podpisali listę popierającą budowę stadiony domagają się 
również zapewnienia miejsca na organizowanie spotkań czy też dyskotek. 
Zgłaszają, że nie mają żądnego miejsca, w którym mogliby się spotkać, 
ponieważ wyganiani są z parku, z wiat PKS oraz stadionu, a nie stać ich na 
spotkania w restauracjach. Powiedziała też, że zgadza się z przedłożoną listą ale 
kłamstwem jest, iż radni nie popierają budowy stadionu, ponieważ od początku 
pojawienia się sprawy radni popierali remont bieżni i wykonanie przygotowania 
lekkoatletycznego za 700 000 PLN, a nie za 2 500 000 PLN. Według 
wypowiedzi fachowców płyta jest w bardzo dobrym stanie i nie należy jej 
wymieniać. Dodała, że dzieci również chcą uczęszczać do normalnej szkoły 
i uczyć się w dobrych warunkach. Osoby, które podpisywali przedłożoną listę 
zgłaszali, że byli informowani, iż radni nie chcą  przeznaczyć 200 000 PLN na 
budowę stadionu. Powiedziała też, że mieszkańcy zostali oszukani, ponieważ 
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podpisywali listę m.in. w sklepach i nikt nie przekazywał im prawdziwych 
informacji. Zaproponowała wykonanie remontu w zakresie wykonanym przez 
Kamienną Górę za 700 000 PLN, ponieważ Gmina Lubawka jest biedna i nie 
stać jej na remont za 2 500 000 PLN. Gmina powinna zakończyć budowę 
szkoły, wykonać zatokę autobusową  oraz zlokalizować szkołę w Miszkowicach 
w jednym budynku.  
Radny A. Sarzyński poprosił aby nie używać argumentów, że ktoś został 
wprowadzony w błąd, ponieważ każda osoba zainteresowana miała możliwość 
zapoznania się z zakresem planowanej inwestycji. Podkreślił, że osoby, które 
poparły rozbudowę stadionu przez nikogo nie zostały wprowadzone w błąd.   
Radny Sławomir Antoniewski powiedział, że przewodnicząca wspomniała 
tylko o jednej dotacji w wysokości 350 000 PLN i poprosił o przedstawienie 
informacji na temat drugiej dotacji. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło wyjaśniła, że nie wspomniała o drugiej 
dotacji albowiem nie popiera przebudowy stadionu w proponowanym zakresie. 
Wspomniała tylko o dotacji w wysokości 350 000 PLN, ponieważ popiera 
wykonanie remontu stadionu za mniejsze środki. Dodała, że w przypadku 
realizacji obecnie planowanej inwestycji Gmina wyda łącznie z dotacją 
2 500 000 PLN.  
Radny S. Antoniewski powiedział aby Przewodnicząca Rady W. Zabiegło 
oświadczyła, że nie chce dotacji w wysokości 800 000 PLN.   
Radna I. Dereń zauważyła, że w przypadku zmniejszenia kosztów inwestycji 
Gmina otrzyma niższą dotację, ponieważ dotacja zależna jest od wysokości 
kosztorysu. 
Radny J. Włodarczyk zauważył, że Gmina powinna realizować przebudowę 
szkoły oraz zakończyć sprawę ze stokiem narciarskim i dlatego należy się 
zastanowić czy Gminie potrzebny jest taki stadion. 
Radny Piotr Król powiedział, że planowana inwestycja będzie Gminę 
kosztowała 1 500 000 PLN i dlatego trzeba się zastanowić. 
Radny A. Sarzyński poprosił o przygotowanie następujących informacji: 

• ile Gmina wydała środków na rozbudowę szkoły 
• jaki jest procent dofinansowania inwestycji z zewnętrznych środków, 
• co zrobiły poprzedni Burmistrz oraz radni aby pozyskać środki. 

 

Ad.5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
Burmistrz E. Kocemba przedstawiła informację o pracy w okresie 
międzysesyjnym i poinformował, że:  
8 maja odbyło się spotkanie z mieszkańcami Błażejowa w sprawie propozycji 
właściciela kopalni w Okrzeszynie dotyczących transportu kruszywa. 
Poinformowała radnego J. Włodarczyka, że w miesiącu kwietniu właściciel 
kopalni przedstawił propozycję trasy wywozu kruszywa. Zadeklarował też, że 
Starostwo Powiatowe pozytywnie zaopiniowało zmianę drogi wywozu 
kruszywa, która będzie omijała Chełmsko Śląskie i zaproponował drogę przez 
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wieś Błażejów. Burmistrz E. Kocemba zaproponowała właścicielowi kopalni 
aby swoją propozycję przedstawił mieszkańcom Błażejowa oraz radnym, 
jednakże nie posiada informacji czy przedsiębiorca planuje spotkanie 
z mieszkańcami Lubawki. Dodała, że drogi wojewódzkie, powiatowe oraz 
gminne są drogami publicznymi, po których mogą poruszać się samochody 
o dopuszczalnym tonażu. Oznajmiła też, że nie wydawała zgody na wywóz 
kruszywa drogami gminnymi poza tymi, gdzie samochody mogą się poruszać, 
ponieważ nie może nikomu zakazać korzystania z dróg. Pan Piotr Duda nie 
występował do Gminy o wydanie takiej zgody to była tylko propozycja 
ominięcia Chełmska Śląskiego. Zaznaczyła również, że nie była inicjatorem 
spotkania. 
14 maja spotkała się w Kamiennej Górze wraz z Burmistrzem Miasta Kamienna 
Góry oraz Wójtem Gminy Kamienna Góra z Prezesem PKS Edwardem Kaczor 
w sprawie założeń do zintegrowanego planu transportu publicznego 
w Agromeracji Wałbrzyskiej. Spotkanie miało na celu ustalenie pewnych zasad 
działania zmierzających do przygotowania gmin na zmiany przepisów 
dotyczących organizowania transportu publicznego, które wejdą w życie od 
2017 roku. 
15 i 25 maja spotkała się z projektantami w sprawie zmian w projekcie 
przebudowy szkoły w Lubawce przy ulicy Mickiewicza. Zmiany dotyczą 
dostosowania obiektu dla osób ograniczonych ruchowo oraz przeprojektowania 
dwóch sal gimnastycznych. 
20 maja: 
• w Zaclerzu odbyło się spotkanie samorządów powiatu kamiennogórskiego 

z samorządami czeskimi w sprawie współpracy granicznej w nowej 
perspektywie 2014-2020 

• spotkanie Gminnej Rady Sportu, która zapoznała się z projektem 
modernizacji stadionu w Lubawce oraz podjęła uchwałę popierającą remont 
stadionu. 

21 maja odbyło się spotkanie z częścią przedsiębiorców z Gminy Lubawka, 
które rozpoczęło cykl spotkań z różnymi przedsiębiorcami społeczeństwa 
Gminy. 
25-26 maja spotkała się z przedstawicielami właścicieli nieruchomości byłych 
Zakładów Watra. Poinformowała, że nie uzyskała jednoznacznej odpowiedzi, co 
do planowanych inwestycji ale teren zostanie uprzątnięty. Właściciele mają 
pomysł na uruchomienie nowych miejsc pracy. Również przedstawiciel 
właściciela nieruchomości byłych Zakładów Mebli przekazał informację, że 
otrzymał kilka ofert na sprzedaż hal.     
26 maja spotkała się we Wrocławiu z Marszałkiem Jerzym Michalakiem 
w sprawie możliwości pozyskania środków na następne inwestycje tj. zalew 
w Bukówce oraz stok narciarski, ponieważ w obecnej chwili trwa 
uszczegółowienie programu w RPO. 
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27 maja projektant przebudowy stadionu spotkał się z władzami Klubu 
Sportowego „ORZEŁ”. Powiedziała radnemu J. Włodarczykowi, że nie jest 
prawdą stwierdzenie, iż władze Klubu są przeciwni modernizacji stadionu wraz 
z płytą boiska. 
28 maja spotkała się z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków Kazimierzem 
Śliwą oraz Inspektorem Nadzoru Budowlanego Adrianem Ciejak w sprawie 
możliwości skreślenia z listy zabytków budynku położonego w Lubawce przy 
ulicy Wodnej 28. Wykreślenie przedmiotowego budynku z listy zabytków 
otworzyło by drogę do wykonania prac rozbiórkowych. Nadmieniła też, że 
w dniu 22 maja wraz z  Inspektorem Nadzoru Budowlanego Adrianem Ciejak 
dokonała przeglądu budynku przy ulicy Wodnej 28 w Lubawce oraz  
w Chełmsku Śląskim przy ulicy Rynek i Kamiennogórskiej. Inspektor Nadzoru 
Budowlanego ponownie wystąpi do właściciela o zabezpieczenie ruin 
znajdujących się na ulicy Rynek w Chełmsku Śląskim. Natomiast w sprawie 
budynku przy ulicy Kamiennogórskiej wspólnie z Konserwatorem Zabytków 
rozważają możliwość ponownego wystąpienia z wnioskiem o rozbiórkę 
budynku do fundamentów. 
Następnie poinformowała że: 

• od dnia 7 maja zostały uruchomione kursy autobusów z Lubawki do 
Radomierza, co jest efektem pierwszej giełdy pracy, która odbyła się 
w Lubawce w miesiącu kwietniu, 

• od niedawna działa system informacji SMS. Osoby, które zalogują się na 
tej stronie będą otrzymywać z Urzędu Miasta informacje o ważnych 
wydarzeniach, 

• w miesiącu czerwcu odbędzie się spotkanie w Lubawce z decydentami 
budowy drogi S3, 

• Gmina uzyskała tytuł prawny do dzierżawy gruntów, na których 
zlokalizowany jest stok narciarski. Z tytułu dzierżawy małego stoku 
czynsz roczny wynosi 400 PLN, natomiast za grunt leśny (duży stok) 
8 320 PLN.   

Ponadto powiedziała, że w ostatnim okresie wydała dwadzieścia zarządzeń:  
• dwa w sprawie pozwolenia na sprzedaż napoi alkoholowych, 
• cztery dotyczyły zmian w budżecie Gminy Lubawka, 
• dziewięć w sprawie ogłoszeń wykazu nieruchomości oraz dzierżaw, 
• dwa w sprawie powołania Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, 
• w sprawie przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko urzędnicze, 
• w sprawie powołania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych.  
 

Ad.6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej J. Włodarczyk odczytał treść 
pozytywnej opinii Komisji Rewizyjnej (stanowiących załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu).  
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Ad.7. Informacja z wykonania budżetu za 2014 rok.  

− opinia RIO, 
Skarbnik Gminy Monika Stanek-Gamoń odczytała treść pozytywnej 
Uchwały Nr I/105/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
we Wrocławiu z dnia 21 kwietnia 2015 roku w sprawie opinii o przedłożonym 
przez Burmistrza Miasta Lubawka sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 
2014 rok.  
 

− sprawozdanie Burmistrza Miasta Lubawka z wykonania budżetu 
 

Skarbnik Gminy Lubawka Monika Stanek - Gamoń przedstawiała 
sprawozdanie z wykonania budżetu, stanowiące (załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu). Poinformowała m.in., że budżet Gminy Lubawka na rok 2014 
ustalony został przez Radę Miejską w Lubawce w dniu 30 grudnia 2014 roku 
i przyjęty Uchwałą nr XI/300/14 w kwotach: 

1. planowane dochody 28.912.191 PLN 
2. planowane wydatki  32.168.688 PLN 

W toku wykonywania budżet uległ zmianie i na dzień 31.12.2014 roku 
przedstawiał się następująco: 

 

  Plan wg uchwały 
budżetowej 

Plan  
(po zmianach) 

na dzień 
31.12.2014 r. 

Wykonanie   
na dzień 

31.12.2014 r. 

 procent 
wykonania 

DOCHODY 28 912 191,00 34 211 48579,21 34 967 048,35 99,3% 
WYDATKI 32 168 688,00  38 839 787,79 33 551 041,61 86,4% 
 
 
Następnie przedstawiła dochody własne Gminy  

  Plan                                             Wykonanie  procent 
wykonania 

  DOCHODY WŁASNE 12 438 049,46 12 354 771,71 99,33% 

I Dochody z podatków i opłat 5 895 200,00 5 881 454,42 99,77% 

II Dochody z majątku gminy 613 548,00 411 648,50 67,09% 

III Udział we wpływach z podatku 
dochodowego 4 871 291,00 4 942 561,14 101,46% 

IV Pozostałe dochody 1 058 010,46 1 119 107,65 105,77% 
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Ponadto przedstawiła procent wykonania wydatków bieżących oraz wydatki 
poniesione w 2014 roku w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej: 
 

ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
Wydatki bieżące wykonanie - 99,6 % planu 
Wydatki majątkowe wykonanie - 11,3 % planu 
 

LEŚNICTWO  
Wydatki bieżące - wykonanie 100,0 % planu                                                                                                                                                                                         
TRANSPORT i  ŁĄCZNOŚĆ 
Wydatki bieżące – wykonanie 98,3% planu                                                                                                                                                            
Wydatki majątkowe - wykonanie - 99,6 % planu 
 

Opis wykonywanych zadań: 
1. Budowa chodników na terenie gminy Lubawka przy ulicy Przyjaciół 

Żołnierza, Kombatantów, Wodnej, Dolnej Jana Pawła II w Lubawce oraz 
w Chełmsku Śląskim na ulicy Kościelnej. 

2. Przebudowa drogi w Lubawce - ulica Drzymały, 
3. Przebudowa w Chełmsku Śląskim – ulica Pocztowa, 
4. Przebudowa dróg gminnych – ulica Polna w Lubawce oraz część drogi 

wewnętrznej w Miszkowicach, 
5. „Ciąg komunikacyjny między gminami partnerskimi Lubawka Zacler”. 
6. Usuwanie skutków klęsk żywiołowych w ramach otrzymanej dotacji 

zrealizowane zostały odbudowy następujących dróg: ulica Zielona 
w Lubawce, droga gminna w Opawie, Jarkowicach, w Niedamirowie, 
w Starej Białce. 

7. Budowa zatoki autobusowej wraz z otoczeniem – wykonano prace 
projektowe.     

TURYSTYKA  
Wydatki bieżące  - wykonanie 100% planu                                        
Wydatki majątkowe  - wykonanie 98,5 % planu 
 

GOSPODARKA  MIESZKANIOWA      
Wydatki bieżące – wykonanie 68,3 % planu                                    
Wydatki majątkowe - wykonanie - 100% planu 
Dotacja inwestycyjna dla ZBGM na wymianę dachów w budynkach 
komunalnych. 
DZIAŁALNOŚĆ USŁUGOWA   
Wydatki bieżące - wykonanie 76,10 % planu   
Wydatków majątkowych nie planowano.  
 

ADMINISTRACJA  PUBLICZNA 
Wydatki bieżące – wykonanie 93,6 % planu                                                                                                             
Wydatki majątkowe – wykonanie 96,3% planu 
Zakup sprzętu komputerowego i innych urządzeń technicznych dla Urzędu 
Miasta Lubawka. 
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URZĘDY NACZELNYCH ORGANÓW WŁADZY PAŃSTWOWEJ 
Wydatki bieżące – wykonanie 97,9 % planu 
 

OBRONA NARODOWA 
Wydatki bieżące - wykonanie 100 % planu  
 

BEZPIECZEŃSTWO  PUBLICZNE i OCHRONA RZECIWPOŻAROWA   
Wydatki bieżące – wykonanie 87,2 % planu 
Wydatki majątkowe - wykonanie 87,2% planu 

1. Dotacja dla Powiatowej Komendy Państwowej Straży Pożarnej 
w Kamiennej Górze na zakup agregatu do napełniania biutli. 

2. Zakup urządzeń i wyposażenia dla OSP w Chełmsku Ślaskim (fundusz 
sołecki). 

3. Wykonanie monitoringu w Chełmsku Śląskim (fundusz solecki). 
 

OBSŁUGA  DŁUGU PUBLICZNEGO 
Wydatki bieżące – wykonanie 74,2 % planu   
                          

RÓŻNE ROZLICZENIA  
Wydatki bieżące – wykonanie 0,00 planu                                                    
Dział przyjmuje wartości zaplanowanych i ewentualnie nie wykorzystanych 
rezerw. 
 

OŚWIATA i WYCHOWANIE   
Wydatki bieżące – wykonanie 97,40 %  planu                                                
Wydatki majątkowe – wykonanie 82,2% planu 

1. Wyposażenie pracowni komputerowej w SP w Miszkowicach–23 594,50 
PLN. 

2. Wyposażenie pracowni komputerowej w ZSP w Lubawce – 23 200,00 
PLN. 

3. Zakup urządzeń technicznych w ZSP Chełmsko Śląskie 11 071,99 PLN 
4. Przebudowa termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w 

Miszkowicach – 306 563,18 PLN 
5. Modernizacja z rozbudową Zespołu Szkół Publicznych przy ulicy 

Mickiewicza 4 w Lubawce etap V i VI – 645 328,83 PLN. 
 

OCHRONA  ZDROWIA  
Wydatki bieżące  - wykonanie  98,2 % planu                                                                        
Wydatki majątkowe – wykonanie 100% planu 

1. Zakup urządzeń medycznych dla SP ZOZ w Lubawce. 
2. Dotacja celowa dla SP ZOZ na dokończenie modernizacji Ośrodka 

Zdrowia w Chełmsku Śląskim 
 

POMOC  SPOŁECZNA    
Wydatki bieżące - wykonanie 98,6 % planu                                                                          
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EDUKACYJNA  OPIEKA  WYCHOWAWCZA  
Wydatki bieżące - wykonanie  61,6 % planu                      
GOSPODARKA  KOMUNALNA    
Wydatki bieżące  - wykonanie 87,2 % planu                                                                                                    
Wydatki majątkowe - wykonanie 87,2 % planu 

• budowa kanału ogólnospławnego w Lubawce przy ulicy Dolnej 
52 410,00 PLN, 

• zakup urządzeń na plac zabaw przy ulicy Bocznej w Lubawce 
14 000,00 PLN, 

• zakup wyposażenia i urządzeń na plac zabaw FS – 3 554,70 PLN, 
• zakup materiałów i wyposażenia do zagospodarowania i urządzenia 

dawnego ogródka jordanowskiego FS – 4 305,00 PLN 
• zakup i montaż urządzeń siłowni zewnętrznej w parku „Watra” 

w Lubawce – 68 664,41 PLN, 
• modernizacja, budowa oświetlenia na terenie gminy – 20 315,18 PLN 
• budowa oświetlenia ulicy Brzozowej, Świerkowej i Celnej  

136 498,46 PLN 
• zakup i montaż opraw oświetleniowych  (w tym wykonanie projektów)  

fundusz sołecki Jarkowice – 9 168,00 PLN, 
• wykonanie projektu montażu i budowa oświetlenia – fundusz sołecki 

Miszkowice – 11 194,46 PLN 
• zakup i montaż punktów oświetleniowych – fundusz sołecki Stara Białka 

8 144,10 PLN, 
• wykonanie oświetlenia – fundusz sołecki Szczepanów – 5 500,00 PLN, 
• budowa oświetlenia kortów tenisowych na stadionie sportowym 

w Lubawce  26 315,46 PLN. 
 

KULTURA i OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO     
Wydatki bieżące - wykonanie 98,9 % planu 
Wydatki majątkowe – wykonanie 98,2 % planu   

1. Modernizacja świetlicy wiejskiej w Miszkowicach – 62.625,15 PLN. 
Zadanie dofinansowane ze środków Województwa Dolnośląskiego 
w ramach konkursu „Odnowa dolnośląskich wsi” 59 062,04 PLN, 

2. Chełmsko Śląskie Domy Tkaczy Śląskich, Chełmsko Śl.(XVIII w.) 
wymiana pokrycia dachowego, gonty drewniane budynków nr13,14,15, 
czyszczenie i impregnacja gontu drewnianego budynków nr 21, 22, 23  
163 750,96 PLN .  

 

KULTURA FIZYCZNA i SPORT                                  
Wydatki bieżące - wykonanie 97,70 % planu 
Wydatki majątkowe – wykonanie 95,5 % 
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1. Budowa boiska przy Szkole Podstawowej w Miszkowicach. 
2. Zakup deszczownicy samojezdnej 

Ponadto poinformowała, że budżet Gminy Lubawka w roku 2014 został 
zrealizowany po stronie dochodów w 99% w stosunku do wielkości 
planowanych oraz po stronie wydatków w 86,4% w stosunku do wielkości 
planowanych. Na niskie wykonanie wydatków majątkowych miał wpływ 
zmiana terminu wykonania I etapu robót w zadaniu „Budowa ujęcia wody, stacji 
uzdatniania i sieci wodociągowej w miejscowości Jarkowice i Miszkowice. 
Realizacja wydatków bieżących osiągnęła poziom 94,6% planu. 
Po sporządzeniu sprawozdań za rok 2014 wyliczono wolne środki w wysokości 
1.53400 PLN. Budżet Gminy, po wykonaniu, spełnia wartości wskaźnika 
określonego w art. 243 ustawy o finansach publicznych, wypracowano 
nadwyżkę na operacjach bieżących w wysokości 4 313 898,28 PLN, która ma 
korzystny wpływ na wartość wskazanego wskaźnika oraz pozwala na 
wykonanie budżetu w latach późniejszych.  
 

− informacja o stanie mienia komunalnego 
 

Skarbnik Gminy M. Stanek-Gamoń poinformowała, że stan gruntów 
komunalnych wg stanu zamknięcia roku 2014 wynosi 519,05 hektara. Łączna 
powierzchnia gruntów komunalnych zgodnie z danymi ewidencji gruntów 
w ciągu roku 2014 zmniejszyła się w stosunku do roku ubiegłego o 0,78 hektara. 
Grunty położone na terenie wiejskim – 352,44 hektara. 
Grunty położone na terenie miasta     – 166,62 hektara. 
Następnie przedstawiła wykaz nieruchomości komunalnych wg stanu na dzień 
31 grudnia 2013 roku. 
Radny M. Głód zapytał dlaczego w dziale edukacyjna  opieka  wychowawcza 
wykazano tak niskie wykonanie.       
Skarbnik Gminy M. Stanek-Gamoń odpowiedziała, że w tym dziale znajdują 
się stypendia socjalne. Wydatki zostały przyjęte szacunkowo i związku z tym, że 
do Gminy wpłynęło mniej wniosków niż zakładano wykonanie jest niskie. 
Burmistrz E. Kocemba powiedziała, że trudno określić ile wpłynie wniosków 
o przyznanie stypendiów i dlatego lepiej zaplanować więcej niż pozostawić 
dzieci bez stypendiów. 
Radny M. Głód zapytał czy mieszkańcy informowani są o możliwości złożenia 
takiego wniosku. 
Skarbnik Gminy M. Stanek-Gamoń odpowiedziała, że mieszkańcy wiedzą 
i są ma bieżąco informowani. 
 

− uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok. 

 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odczytała treść uchwały. Dodała, że 
uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Zapytała się czy są uwagi 
i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono (załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 
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Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych–15 głosami „za” przy 0 głosach„przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/51/15 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu za 2014 rok. 
 

Przerwa w obradach od godziny 1530 do godziny 1540
 

 

Ad.8. Absolutorium dla Burmistrza Miasta Lubawka 
 

− opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jan Włodarczyk odczytał treść 
pozytywnej opinii Komisji Rewizyjnej oraz wniosku Komisji, stanowiących 
(załącznik nr 6 do niniejszego protokołu).  
 

− opinia RIO 
 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odczytała treść pozytywnej opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, zawartej w Uchwale Nr I/140/2015 z dnia 
14 maja 2015 roku składu orzekającego RIO we Wrocławiu, stanowiącą 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

− uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Lubawka 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2014 

 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odczytała treść uchwały (załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymującym” podjęła Uchwałę Nr IV/52/15 
w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Lubawka absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2014 rok. 

 

Ad.9. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 
 

Ø wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości 
zabudowanej 

 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały (załącznik 
nr 9 do niniejszego protokołu). Zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag 
nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr VI/53/15 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży 
nieruchomości zabudowanej 
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Ø wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości będącej w użytkowaniu wieczystym 

 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały (załącznik 
nr 10 do niniejszego protokołu). Zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag 
nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr VI/54/15 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży 
w drodze bezprzetargowej nieruchomości będącej w użytkowaniu wieczystym. 
 

Ø uchwalenia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na lata 2015 – 2018 
 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały (załącznik 
nr 11 do niniejszego protokołu). Zapytała czy są uwagi i pytania.  
Burmistrz E. Kocemba powiedziała m.in, że w uzasadnieniu do tej uchwały 
znajdują się źródła finansowania oraz termin realizacji zadania. Gmina 
otrzymała dotację z Programu Dolny Śląsk dla Królowej Sportu w wysokości 
350 000 PLN oraz z Program Rozwoju Bazy Sportowej dla Województwa 
Dolnośląskiego w kwocie 770 000 PLN. Łączna dotacji wynosi 1 120 000 PLN 
i Gmina do inwestycji dopłaci 1 490 000 PLN. Kwota ta została podzielona na 
dwa lata i w tym roku Gmina wyda 655 000 PLN natomiast w 2016 roku 
pozostałą część w wysokości 775 000 PLN. Przedstawione kwoty są 
szacunkowe, ponieważ po wyłonieniu wykonawcy kwoty mogą ulec zmianie. 
Planowana modernizacja istniejącego kompleksu sportowego obejmuje 
wykonanie: 

• bieżni o długości 400 m z czterema torami okrężnymi oraz sześcioma 
torami na prostej, 

• zakola z nawierzchnią z trawy naturalnej, w której zostanie umieszczona 
rzutnia oszczepem z rozbiegiem z nawierzchni syntetycznej, rzutnia do 
pchnięcia kulą, rzutu dyskiem i młotem, 

• zakola zachodniego, które zostanie wykonane z nawierzchni syntetycznej 
gdzie będzie usytuowana skocznia do skoków wzwyż, w dal oraz 
skocznia do skoku o tyczce, rzutnia do rzutów oszczepem, rów z wodą do 
biegów z przeszkodami.      

Poinformowała też radnego J. Włodarczyk, że nowa bieżnia o długości 200 m 
może kosztować więcej niż remont istniejącej o długości 400 metrów. Dodała, 
że skracanie bieżni mija się z celem. Ponadto  żadna szkoła na terenie Gminy 
nie posiada bieżni. Następnie powiedziała, że Gmina po za dwoma boiskami 
wielofunkcyjnymi nie ma nic do zaoferowania. Stadion w 2025 roku będzie miał 
100 lat, a z punktu widzenia budowlanego obiekty stałe budowane są 
z żywotnością na dziewięćdziesiąt lat. Według opinii projektanta płyta boiska 
ma jeszcze około ośmiu lat żywotności. Boisko nie będzie służyło tylko 
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piłkarzom ale także lekkoatletyce. Po przeprowadzonej analizie stwierdzono, że 
remont stadionu bez płyty głównej obniżyłby koszty tylko o 400 000 PLN. 
Dodała, że nie udało się Gminie pozyskać środków z trzeciego źródła ale 
najprawdopodobniej takie źródło pojawi się w 2016 roku i w przyszłym roku 
Gmina dołoży do modernizacji stadionu 500 000 PLN. Projektowany obiekt 
sportowy będzie służył całej społeczności Gminy Lubawka, a w szczególności 
młodzieży. Stadion będzie posiadał najniższą kategorię B5 i Gmina będzie 
mogła oferować stadion dla przyjezdnych zawodników. Zapewniła też, że 
remont stadionu nie wpłynie na realizację rozbudowy szkoły. Zaznaczyła, że 
jeżeli Gmina nie skorzysta z tej szansy dzisiaj to straci bezpowrotnie szansę na 
rewitalizację stadionu. 
Radny A. Ptaszkowski powiedział, że w przypadku remontu stadionu za kwotę  
700 000 PLN Gmina również otrzyma dotację w wysokości  350 000 PLN. 
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała, że w przypadku obniżenia kosztów 
rewitalizacji stadionu Gmina nie otrzyma 350 000 PLN. 
Radny A. Ptaszkowski zauważył, że Burmistrz E. Kocemba powiedziała, iż  
dotacja może być przyznana w wysokości 50% inwestycji jednakże nie więcej 
niż 350 000 PLN. 
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała, że mówiła o dotacji maksymalnej 
w wysokości 350 000 PLN, a przy planowaniu inwestycji za kwotę 700 000 
PLN Gmina nie otrzyma takiej dopłaty. 
Radny A. Ptaszkowski powiedział, że w informacji o pracy między sesjami 
Burmistrz E. Kocemba wspominała o możliwości pojawienia się pozyskania 
środków na zalew w Bukówce oraz na stok narciarski. 
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała, że mówiła o uszczegółowieniu 
programu RPO i potrzebie rozpoczęcia przygotowań do pisania projektów na te 
obiekty. Dodała, że nie ma najmniejszych szans aby projekty z RPO ruszyły 
w bieżącym roku. 
Radny A. Ptaszkowski powiedział, że jak projekty ruszą w przyszłym roku to 
Gmina będzie potrzebowała 1 800 000 PLN na wykonanie naśnieżania stoku. 
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała, że to nie jest cała kwota na stok 
narciarski, a RPO przyznaje co najmniej 50% kosztów inwestycji, na które 
również należy składać wnioski.  
Radny A. Sarzyński powiedział, że radni poruszają inwestycje planowane na 
2017 roku np. budowę hali sportowej, a program jest albo go nie ma. 
W programie na lata 2010 lub 2011 był program na budowę hal sportowych 
w szczególności w gminach, które takiej hali nie posiadały. Gmina Lubawka 
spełniała wszystkie warunki, co jest zapisane w projekcie budowy szkoły. 
Logika nakazywał wówczas aby skorzystać z programu, który był. Hala 
sportowa zostałaby wybudowana za 3 000 000 PLN przy 80% dofinansowaniu. 
Gmina wydałaby tylko 600 000 PLN, a zainwestowane środki  wróciłyby już do 
Gminy. Gmina tymczasem wydała 5 000 000 PLN na rozbudowę szkoły, która 
nie jest zakończona i nie posiadamy hali. 
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Radny J. Włodarczyk wnioskował o pięciominutową przerwę. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 11 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 4 głosach „wstrzymującym” wniosek radnego Jana 
Włodarczyka  zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przerwa w obradach od godziny 1640 do godziny 1645. 
 

Wiceprzewodnicząca E. Garbień zarządziła głosowanie nad przyjęciem 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na lata 
2015 – 2018. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 7 głosami „za”, przy 7 głosach 
„przeciwnych” oraz 1 głosie „wstrzymującym”  nie podjęła uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na lata 2015 – 2018. 
Burmistrz E Kocemba powiedziała, że Gmina straciła nie tylko 1 250 000 PLN 
ale także zaufanie osób, które przyznają środki i nie wie czy kiedykolwiek 
Gmina uzyska zewnętrzne środki na jakąkolwiek inwestycję.  
 

Ø wyboru delegata do Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Nysa 
 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały (załącznik 
nr12 do niniejszego protokołu). Zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag 
nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 1 głosie „wstrzymującym” podjęła Uchwałę Nr VI/54/15  
w sprawie wyboru delegata do Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu 
Nysa. 
 

Ø wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Lubawka 
w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania Kwiat Lnu z siedzibą 
w Lubawce w okresie programowania 2014 – 2020 

 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały (załącznik 
nr 13 do niniejszego protokołu). Zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag 
nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr VI/55/15  w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy 
Lubawka w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania Kwiat Lnu z siedzibą 
w Lubawce w okresie programowania 2014 – 2020. 
 

Ø wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2015 
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Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały (załącznik 
nr 14 do niniejszego protokołu). Zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag 
nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 7 głosami „za”, przy 7 głosach 
„przeciwnych” oraz 1 głosie „wstrzymującym”  nie podjęła uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2015. 
 

Ø uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lubawka 
 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały (załącznik 
nr 15 do niniejszego protokołu). Zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag 
nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 7 głosami „za”, przy 7 głosach 
„przeciwnych” oraz 1 głosie „wstrzymującym”  nie podjęła uchwały uchwalenia 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lubawka. 
 

Ad.10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 

Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała na następujące pytania radnych: 
Radnego A. Sarzyńskiemu poinformowała, że wystąpi do Generalnej Dyrekcji 
Dróg i Autostrad w sprawie wykoszenia poboczy drogi. Natomiast informację 
na temat byłych zakładów Watra przygotuje na następną sesję. 
Wiceprzewodniczącej E. Garbień powiedziała, że pytała o sprawy, które nie są 
jeszcze publiczne, ponieważ arkusze organizacyjne są zatwierdzane do końca 
maja bieżącego roku i trwają jeszcze prace nad tymi arkuszami. Arkusze 
organizacyjne zawierają plany, które mają wymierny wpływ na wysokość 
środków niezbędnych do funkcjonowania szkoły. 
Wiceprzewodnicząca E. Garbień zapytał czy w szkole i w przedszkolach 
będzie nadal gimnastyka korekcyjna. 
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała, że gimnastyka korekcyjna nie jest 
elementem wynikającym z programu nauczania. Gimnastyka korekcyjna jest 
elementem, który może być realizowany przez nauczycieli w ramach godzin 
karcianych. Godziny karciane są do wykorzystania m.in. na prace z młodzieżą 
uzdolnioną i młodzieżą, której trzeba wyrównywać pewne dysfunkcje. Jeśli 
Gmina otrzyma kontrakt z NFZ to gimnastyka korekcyjna będzie realizowana 
w ramach tego Funduszu.  
Wiceprzewodnicząca E. Garbień powiedziała, że taki kontrakt będzie możliwy 
dopiero w przyszłym roku. 
Burmistrz E. Kocemba zauważyła, że jeszcze nikt nie dostał kontraktu na 
gimnastykę korekcyjną w szkołach. 
Następnie poinformowała Wiceprzewodniczącą Rady E. Garbień, że nic nie wie 
na temat ograniczenia godzin użytkowania boiska wielofunkcyjnego 
w Chełmsku Śląskim. Dodała, że przedmiotowe boisko jest w bardzo złym 
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stanie technicznym i w przypadku przeprowadzenia kontroli może zostać 
wyłączone z użytkowania bowiem zdaniem Burmistrz E. Kocemba zagraża 
bezpieczeństwu. Powiedziała też, że nie ma żadnych informacji na temat 
reorganizacji w stołówce szkolnej w Chełmsku Śląskim. 
Radnego J. Włodarczyka poinformowała, że: 

• odpowiedzi udzieliła już w sprawie transportu kamienia, 
• drogi gminne są drogami publicznymi i nie można zakazywać z ich 

korzystania, 
• działkę posprząta właściciel. 
 

Ad.11. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
Radny Powiatowy Jan Orzechowski odpowiedział radnemu A. Bagińskiemu, 
że Starostwo powiatowe kontynuuje remonty dróg i w najbliższym czasie 
wykona również cząstkowy remont drogi we wsi Stara Białka. Obecnie trwa 
przegląd gwarancyjny i remont drogi do Okrzeszyna.  
Radna Aldona Ochmańska wnioskowała o oznakowanie drogi biegnącej 
w stronę zabudowań byłego PGR w Miszkowicach poprzez ustawienie znaku 
drogowego informującego droga bez przejazdu (koniec drogi) oraz 
o graniczenie prędkości. 
Radny Powiatowy Jan Orzechowski poprosił o przygotowanie na następną 
sesję następujących informacji: 

• ile rodzin obecnie jest podłączonych do sieci wodociągowej w Opawie 
i Niedamirowie, 

• jaką kwotę zainwestowała Gmina na budowę sieci wodociągowej 
w Opawie i Niedamirowie. 
 

Pan Artur Bodzek powiedział, że reprezentuje środowisko sportowe, które 
wydało pozytywną opinię na temat inwestycji na stadionie. Dodał, że osobiście 
podtrzymuje to stanowisko i jest mu przykro, iż głos środowiska sportowego 
został zupełnie zlekceważony. Zwyciężyło politykierstwo i polityka przez małe 
”p” przegrał sport, baza i infrastruktura sportowa w Gminie. 
Radny M. Szota powiedział, że też mu jest bardzo przykro z powodu nie 
zaakceptowania rewitalizacji stadionu. 
 

Ad. 12. Zamknięcie obrad VI sesji    
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła wyczerpanie porządku obrad 
i zakończyła obrady VI sesji o godz. 1715. 
 
Protokołowała i protokół sporządziła: 
Irena Warzecha 
Insp. UM                                                                                        Przewodnicząca 

 Rady Miejskiej w Lubawce 
 

                                                                                      /-/ Wanda Zabiegło 

 


